
PROTOKÓŁ Nr XXVI/2017

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO

z dnia 22 lutego 2017 r.

Sesja  Rady  Miasta  Wąbrzeźno  odbyła  się  w  sali  numer  19  Urzędu  Miasta  przy 

ul. Wolności 18 w Wąbrzeźnie i trwała od godz. 12.00 do godz. 13.50.

Ad 1

Otwarcia  XXVI  sesji  Rady  Miasta  Wąbrzeźno  dokonał  jej  przewodniczący  pan 

Radosław  Kędzia.  Powitał  zgromadzonych:  Radnych  Rady  Miasta  (załącznik  nr  1), 

Burmistrza  Wąbrzeźna  pana  Leszka  Kawskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Wąbrzeźna  pana 

Wojciecha  Berezę,  gości  (załącznik  nr  2)  –   ,  prezesów  spółek  miejskich,  dyrektorów 

miejskich placówek oświatowych, kierownika MOPS, dyrektora WDK, pracowników Urzędu 

Miasta,  panią  Mariolę  Frankowską  Skarbnika  Miasta,  panią  Dorotę  Stempską  Sekretarz 

Miasta,  panią  Joannę  Rzepińską  Radcę  Prawnego  Urzędu  Miasta  oraz  Komendanta 

Powiatowego Policji pana Krzysztofa Mirosława Joppka, Komendanta Straży Miejskiej pana 

Krzysztofa  Grzybka.  Powitał  także  mieszkańców,  oglądających  obrady za  pośrednictwem 

telewizji kablowej.

Ad 2

Prowadzący obrady pan Radosław Kędzia na podstawie  listy obecności,  stwierdził 

quorum.  W posiedzeniu  nie  uczestniczyli:  radna  pani  Eleonora  Orczykowska,  radny  pan 

Janusz  Śmieszek  oraz  radny  pan  Edward  Wierak,  których  nieobecność  została 

usprawiedliwiona.

Ad 3

Pan Radosław Kędzia poinformował, że z protokołem z XXV sesji Rady Miasta radni 

się zapoznali. Wobec nie wniesienia uwag i zastrzeżeń Przewodniczący Rady stwierdził, iż 

został przyjęty bez uwag w brzmieniu, w jakim został sporządzony.
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Ad 4

    Przewodniczący Rady odczytał propozycję porządku obrad.

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum.

3. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Miasta.

4. Przedstawienie porządku obrad.

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym.

6. Interpelacje.

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2016.

8. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2017 rok ( druk nr 144.2017 ),

b) zatwierdzenia  taryf  na  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe odprowadzanie 

ścieków oraz odprowadzanie wód opadowych i roztopowych dla Miejskiego Zakładu 

Energetyki Cieplnej Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Wąbrzeźnie ( druk nr 

138.2017 ),

c) projektu  dostosowania  sieci  szkól  podstawowych i  gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego ( druk nr 141.2017 ),

d) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla 

niepublicznych  szkól,  przedszkoli,  innych  form  wychowania  przedszkolnego 

prowadzonych na terenie  Gminy Miasto Wąbrzeźno oraz  trybu i  zakresu kontroli 

prawidłowości ich pobierania i wykorzystania ( druk nr 139.2017 ),

e) przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałaniu Narkomanii na 2017 rok ( druk nr 140.2017 ),

f) nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie ( druk nr 

142.2017 ),

g) ustalenia  sposobu sprawiania pogrzebu przez Gminę Miasto Wąbrzeźno (  druk nr 

143.2017 ).
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9. Informacja o realizacji podjętych przez Radę Miasta uchwał w okresie od 1 stycznia do 

31 grudnia 2016 roku.

10. Odpowiedzi na interpelacje.

11. Zapytania i wolne wnioski.

12. Zamknięcie XXVI sesji Rady Miasta.

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie przy 12 głosach „za”.

Ad 5

    Pan Leszek Kawski zapoznał z Informacją o pracy Burmistrza Wąbrzeźna za okres od 23  

stycznia 2017 roku do 20 lutego 2017 roku – załącznik nr 3.

Ad 6

  

   Pan Wojciech Dombrowski ( radny Rady Miasta ) złożył interpelację o następującej treści :

„ W imieniu  mieszkańców zamieszkujących  w pobliży  ul.  Grudziądzkiej  uprzejmie  proszę  

o rozważenie możliwości wyznaczenia dodatkowego przejścia dla pieszych. Dziś na odcinku  

od  ulicy  Generała  Sikorskiego  do  ulicy  Tysiąclecia  znajdują  się  tylko  dwa  wyznaczone  

przejścia dla pieszych. Bardzo dużo osób zamieszkujących w blokach przy ul.  Tysiąclecia  

wybierając się do sklepu cukierniczo – piekarniczego przy ul. Grudziądzkiej przechodzi przez  

ulicę w różnych miejscach. Ponadto należy pamiętać również o dzieciach uczęszczających do  

SP  nr  3,  które  nie  zawsze  mogą  bezpiecznie  przejść  przez  jezdnię  ulicy  Grudziądzkiej.  

W związku z powyższym proszę rozważenie możliwości wyznaczenia dodatkowego przejścia  

dla pieszych ”.

Ad 7

     Przewodniczący Rady poinformował,  że pani Dorota Gumuła dyrektor  Wąbrzeskiego 

Centrum Profilaktyki Terapii i Integracji Społecznej przygotowała sprawozdanie z realizacji 
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Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych 

i Przeciwdziałania Narkomanii za 2016 rok. Dodał, że wszyscy radni otrzymali powyższe

sprawozdanie w celu zapoznania. Oznajmił, że wobec nie wniesienia żadnych uwag należy 

uznać, że Rada Miasta Wąbrzeźno powyższe sprawozdanie przyjęła.

Ad 8a

   Przewodniczący Rady oznajmił, że wszystkie projekty uchwał wniesione na dzisiejszą sesję 

zostały omówione i zaopiniowane podczas wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady 

Miasta w dniu 20 lutego br. 

   Następnie pan Radosław Kędzia przekazał, że zmiany ujęte w planie dochodów stanowią 

ogółem kwotę 253.351,00 zł i dotyczą :

- wprowadzenie do budżetu zmian wynikających z otrzymanej decyzji ostatecznej Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego na rok 2017 Nr WFB.I.3120.39.2017/107,

-  wprowadzenia  do  budżetu  zmian  wynikających  z  decyzji  ostatecznej  Ministra  Rozwoju 

i  Finansów  na  rak  2017  Nr  573.4750.I.2017  (  zmniejszeniu  ulega  subwencja  oświatowa 

o kwotę 424.832,00 zł i dochody z PIT o kwotę 4.050,00 zł ),

-  zwiększenia  dochodów  z  tytułu  otrzymanych  promesy  z  WFOŚ  i  GW w  Toruniu  na 

zadrzewienie terenów komunalnych w 2017 r. na kwotę 15.000,00 zł,

-  przesunięć drobnych dochodów w związku ze zmianą klasyfikacji  budżetowej  na kwotę 

1.000,00 zł,

-  zwiększenia  dochodów  z  tytułu  wpływów  z  CIT  o  kwotę  58.913,00  zł  do  poziomu 

dochodów wykonanych z tego tytułu w 2016 r.

Zmiany w planie wydatków stanowią ogółem kwotę 253.351,00  zł i dotyczą :

- zwiększenia i zmniejszenia wydatków z dotacji  Wojewody Kujawsko – Pomorskiego po 

otrzymaniu decyzji na 2017 r.,

-  zmniejszenia  wydatków szkół  i  przedszkola  po  otrzymaniu  ostatecznej  decyzji  Ministra 

Rozwoju i Finansów zmniejszającej subwencję oświatową na 2017 r. o kwotę 424.832,00 zł,

- przeniesienia między paragrafami wydatków dotyczących urzędu na łączną kwotę 2.700,00 

zł,

- wprowadzenia środków w kwocie 5.000 zł na badania archeologiczne w ramach budowy 

biblioteki – dotacja dla MiPBP w Wąbrzeźnie,

- wprowadzenia do budżetu dodatkowych środków na zakup szaletu miejskiego w kwocie 

34.012,00 zł,

- zwiększenia wydatków dotyczących przedszkola w roku 2017 o kwotę 4.769,00 zł,
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-  zwiększenia  wydatków  na  zwroty  nienależnie  pobranych  świadczeń  z  MOPS  o  kwotę 

1.100,00 zł. 

Zmianie nie ulega deficyt.

Uchwała Nr XXVI/138/17 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2017 rok 

został przyjęty jednogłośnie przy 13 głosach „ za ” – załącznik nr 4.

Ad 8b

    Przewodniczący Rady poinformował, że przygotowane przez Miejski Zakład Energetyki 

Cieplnej  Wodociągów  i  Kanalizacji  Spółka  z  o.o.  w  Wąbrzeźnie  taryfy  dla  zbiorowego 

zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego  odprowadzania  ścieków  w  porównaniu  z  obecnie 

obowiązującymi  wzrosły  tylko  w  zakresie  dostarczania  wody o  0,08  zł  brutto  za  1  m ³ 

dostarczanej wody.

Następnie  pan  Radosław  Kędzia  poprosił  pana  Marka  Kondraciewicza  prezesa  Miejski 

Zakład  Energetyki  Cieplnej  Wodociągów  i  Kanalizacji  Spółka  z  o.o.  w  Wąbrzeźnie 

o zabranie głosu.

   Pan  Marek Kondraciewicz  przedstawił  radnym Rady Miasta  Wąbrzeźno przy pomocy 

przygotowanej prezentacji multimedialnej ( załącznik nr 5 ) najważniejsze koszty rodzajowe 

dotyczące taryfy za dostarczoną wodę, a także zaprezentował jak kształtują się ceny wody 

i  ścieków  dla  gospodarstw  domowych  w  Województwie  Kujawsko  –  Pomorskiem  oraz 

pozostałych województwach.

   Pan  Leszek  Kawski  przekazał,  że  uchwała  dotycząca  taryf  na  zbiorowe  zaopatrzenie 

w  wodę  i  zbiorowe  odprowadzania  ścieków  oraz  odprowadzanie  wód  opadowych 

i roztopowych jest bardzo ważna dla wszystkich mieszkańców miasta. Następnie pan Leszek 

Kawski  oznajmił,  że  prezes  MZECWiK  przedłożył  w  ustawowym  terminie  wniosek 

o  zatwierdzenie  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego  odprowadzania 

ścieków na terenie miasta. Zaznaczył, że gospodarka prowadzona przez Prezesa MZWCWiK 

jest zadawalająca i pozwala na nie podnoszenie stawki za odprowadzanie ścieków bytowych 

oraz  odprowadzanie  wód  opadowych  i  roztopowych.  Dodał,  że  podwyżce  ulega  jedynie 

stawka za dostarczoną wodę, która w porównaniu z rokiem ubiegły wzrasta zaledwie o 2,4 %, 

czyli osiem groszy brutto i będzie wynosiła 2,99 zł netto za 1 m ³ dostarczonej wody.
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Uchwała Nr XXVI/139/17 w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz odprowadzanie wód opadowych             i 

roztopowych dla Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Wodociągów i Kanalizacji 

Spółka z o.o.  w Wąbrzeźnie została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach „ za” – 

załącznik nr 6.

Ad 8c

    Przewodniczący Rady przekazał, że projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych  i  gimnazjów  do  nowego  ustroju  szkolnego  wynika  z  reformy  oświaty 

wprowadzonej  przez  rząd  RP i  tym  samym  konieczności  przeprowadzenia  przekształceń 

obecnie funkcjonujących sześcioletnich szkół podstawowych, a także wygaszenia gimnazjum. 

Następnie pan Radosław Kędzia poprosił Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu.

   Pan Leszek Kawski poinformował, że powyższy projekt uchwały ma charakter intencyjny 

i stanowi podstawę do zasięgnięcia obligatoryjnych opinii Kuratora Oświaty oraz związków 

zawodowych. Ostateczna uchwala dotycząca sieci szkół podstawowych i gimnazjów zostanie 

podjęta przez Radę Miasta Wąbrzeźna na sesji w marcu br., po uzyskaniu opinii związków 

zawodowych oraz Kuratora Oświaty. Dodał, że omawiany projekt uchwały jest bardzo ważny 

przede wszystkim dla pracowników oświaty zatrudnionych w miejskich szkołach. Zaznaczył, 

że w każdym czasie można projekt sieci szkół w mieście zmienić w zależności od przyjętych 

przez  ustawodawcę  rozwiązań  dotyczących  sposobu  naliczania  subwencji  oświatowej. 

Oznajmił,  że  trudna  obecnie  sytuacja  w  oświacie  nie  jest  wyłącznie  spowodowana 

wdrażaniem rządowej reformy ale  wynika przede wszystkim z niżu demograficznego.  Na 

skutek niżu demograficznego do szkół uczęszcza obecnie 30 % mniej uczniów w porównaniu 

z latami wcześniejszymi, natomiast nauczycieli ze szkół nie ubywa.

   Pan Leszek Kawski oświadczył, że w drodze autopoprawki wnosi do powyższego projektu 

uchwały następujące zmiany :

W tytule projektu uchwały : „ w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego ” należy dopisać : „ wprowadzonego ustawą – 

Prawo oświatowe ”. Prawidłowe brzmienie : „ w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo 

oświatowe ”.

W podstawie prawnej : „ Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2016 r. poz. 446 z późn. zm. 1  ) oraz art. 206 ust. 1 – 4 

ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe ( dz. U. 
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z 2017 r. poz. 60 ) ”, należy poprawić : „ art. 206 ust. 1 – 3 ”. Prawidłowe brzmienie : „ Na 

podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ( Dz. 

U. z 2016 r. poz. 446 z późn. zm. 1 ) oraz art. 206 ust. 1 – 3 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. 

Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe ( dz. U. z 2017 r. poz. 60 ) ”,

W załączniku nr 1 i 3 w tytule Nazwa szkoły : „ Szkoła Podstawowa nr 2 im. Jana Pawła II ” ,  

Szkoła Podstawowa nr 3 im. Edmunda Wojnowskiego ” należy dopisać : „ w Wąbrzeźnie ”.

Prawidłowe brzmienie : „Szkoła Podstawowa nr 2 im. Jana Pawła II w Wąbrzeźnie ” , Szkoła 

Podstawowa nr 3 im. Edmunda Wojnowskiego w Wąbrzeźnie ”.

W załączniku nr 2 w tytule Nazwa szkoły : „ Gimnazjum nr 1 im. Ks. Stefana Kardynała 

Wyszyńskiego ” należy dopisać : „ w Wąbrzeźnie ”. Prawidłowe brzmienie : „ Gimnazjum nr 

1 im. Ks. Stefana Kardynała Wyszyńskiego” należy dopisać w Wąbrzeźnie ”.

W uzasadnieniu dopisać : „ W związku z powyższym nie zastosowano innych możliwości 

przekształcenia gimnazjum o jakich mowa w art. 129 ustawy tj. przekształcenia w ośmioletnią 

szkołę podstawową lub włączenia gimnazjum w struktury ośmioletniej szkoły podstawowej 

w formie klas gimnazjalnych ”.

Poprawki wniesione przez Burmistrza Wąbrzeźna zostały przyjęte jednogłośnie przy 13 

głosach „ za ”.

Uchwała Nr XXVI/140/17 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe 

została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach za – załącznik nr 7.

Ad 8d

    Przewodniczący  Rady  oznajmił,  że  zmiana  uchwały  w  sprawie  trybu  udzielania 

i  rozliczania  dotacji  dla  niepublicznych  szkół,  przedszkoli,  innych  form  wychowania 

przedszkolnego prowadzonych  na  terenie  Gminy Miasto  Wąbrzeźno oraz  trybu  i  zakresu 

kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania dotyczy załącznika zatytułowanego : 

„ Rozliczania dotacji udzielonej na rok budżetowy ”. W załączniku dokonano zmiany terminu 

składnia,  wpisując :  „  Termin składnia :  do dnia 15 stycznia roku następującego po roku 

budżetowym, w którym była udzielona dotacja ”. Dodał, że powyższa zmiana ma wyłącznie 

charakter formalny i w treści aktu nic się nie zmienia.

Uchwała Nr XXVI/141/17 zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania 

i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół, przedszkoli, innych form wychowania 
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przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno oraz trybu 

i zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania została przyjęta 

jednogłośnie przy 13 głosach za – załącznik nr 8.

Ad 8e

  Przewodniczący Rady przekazał, że dyrektor Wąbrzeskiego Centrum Profilaktyki Terapii 

i  Integracji Społecznej na wspólnym posiedzeniu wszystkich stałych komisji  Rady Miasta 

przedstawiła  założenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii oraz zmiany, które obowiązywały będą w 2017 

roku. Dodał, że wszyscy radni mieli możliwość zapoznania się z powyższym programem.

Uchwała Nr XXVI/142/17 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok 

została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach za – załącznik nr 9.

Ad 8f

    Przewodniczący Rady pan  Radosław Kędzia  przekazał,  że  Miejski  Ośrodek  Pomocy 

Społecznej  w  Wąbrzeźnie  realizuje  zadania  z  zakresu  pomocy  społecznej,  świadczeń 

rodzinnych,  pomocy  osobom uprawnionym  do  alimentów.  Zaznaczył,  że  MOPS  obecnie 

realizuje  szereg  nowych  zadań  takich  jak  :  prowadzenie  Karty  Dużej  Rodziny,  obsługa 

zasiłków dla opiekunów, obsługa ustawy o pomocy państwa w wychowaniu dzieci  (  tzw. 

program 500  +  ),  prowadzenie  spraw związanych  z  realizacją  ustawy o  wsparciu  kobiet 

w ciąży i  ich rodzin „ Za życiem ”.  Jednocześnie w ślad za zwiększonymi obowiązkami 

Ośrodka wzrosła  ranga i  jego wielkość.  Obecnie  Ośrodek zatrudnia  30  osób i  dysponuje 

wielomilionowym budżetem. W związku z powyższym uzasadniona jest zmiana nazewnictwa 

w Statucie dotycząca organizacji Ośrodka. Z chwilą wejścia w życie niniejszego Statutu pracą 

ośrodka kierował będzie dyrektor.

Uchwala Nr XXVI/143/17 w sprawie nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy 

Społecznej w Wąbrzeźnie została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach „ za ” – załącznik 

nr 10.
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Ad 8g

    Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z przepisami ustawy z dnia 12 marca 

2004 r. o pomocy społecznej do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy 

sprawianie  pogrzebu,  w tym osobom bezdomnym.  Dodał,  że  projekt  uchwały  w sprawie 

ustalenia  sposobu  sprawiania  pogrzebu  przez  Gminę  Miasto  Wąbrzeźno  określa  zasady 

dotyczące wymienionego wyżej zadania. Pogrzeb powinien być przeprowadzany zgodnie z 

wyznaniem zmarłego. W sytuacji kiedy nie jest możliwe ustalenie wyznania osoby zmarłej, 

ceremoniał  odbywać  się  będzie  w  obrządku  rzymsko  –  katolickim.  Czynności  związane 

z  realizacją  zadania  będą  wykonywane  przez  pracowników  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej w Wąbrzeźnie. Zaznaczył, że realizacja zadania finansowana będzie ze środków 

zabezpieczonych w budżecie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie.

Uchwała Nr XXVI/144/17 w sprawie ustalenia sposobu sprawiania pogrzebu przez 

Gminę Miasto Wąbrzeźno została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach za – załącznik 

nr 11.

Ad 9.

    Przewodniczący Rady pan Radosław Kędzia przekazał, że radni otrzymali przygotowaną 

przez  panią  Dorotę  Stempską  Sekretarz  Miasta  informację  dotycząca  realizacji  podjętych 

przez Radę Miasta uchwał w okresie  od 1 stycznia do 31 grudnia 2016 roku. Informacja 

zawiera  wykaz  :  ilości  podjętych  uchwał,  ilości  zrealizowanych  uchwał,  ilości 

niezrealizowanych uchwał, ilości uchwał w trakcie realizacji, ilości uchwal do zrealizowania 

w 2017 roku.

Następnie pan Radosław Kędzia oznajmił, że wobec nie wniesienia żadnych uwag uznaje, że 

Rada Miasta Wąbrzeźno powyższą informację przyjęła.

Ad 10. 

    Pan Leszek Kawski odnosząc się do interpelacji złożonej przez radnego pana Wojciecha 

Dombrowskiego oznajmił, że w minionym czasie została już podobna interpelacja zgłoszona.
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Następnie pan Leszek Kawski przekazał, że piesi mogę przechodzić przez jezdnię w każdym 

miejscu zachowując wymagane środki bezpieczeństwa. Dodał,  że  na omawianym odcinku 

ul.  Grudziądzkiej  znajdują  się  dwa  oznakowane  przejścia  dla  pieszych,  jedno  przy 

skrzyżowaniu  z  ulicą  Kasztanową  i  Tysiąclecia,  drugie  na  wysokości  sklepu  „  Trops  ”. 

Zaznaczył,  że  odległość między wyznaczonymi przejściami nie  jest  duża.  Ponadto należy 

pamiętać,  że  duża  częstotliwość  przejść  dla  pieszych  na  danym  odcinku  drogi  stanowi 

utrudnienie  dla  kierujących  pojazdami.  Podkreślił,  że  wyznaczenie  nowego  miejsca  dla 

pieszych wiąże się z jego oznakowaniem w postaci znaków poziomych i pionowych, których 

na terenie miasta jest już nadmiar. 

    Pan Leszek Kawski oznajmił, że nie można w każdym miejscu gdzie mieszkańcy miasta 

przechodzą  przez  ulicę  wybudować  nowych  przejść  dla  pieszych.  Praktyka  pokazuje,  że 

pomimo  wyznaczonych  przejść  dla  pieszych  mieszkańcy  miasta  przechodzą  przez  ulicę 

w dowolnych miejscach nie zwracając uwagi gdzie zlokalizowane jest najbliższe oznakowane 

przejście. Następnie pan Leszek Kawski przekazał, że w ramach ogłoszonego konkursu pn. : 

„  Bezpieczne  Wąbrzeźno”,  zostanie  zorganizowana  debata  na  temat  bezpieczeństwa 

w mieście, na której również poruszona zostanie kwestia oznakowania drogowego, a także 

organizacji ruchu.

Ad 11.

    Pan Sławomir Jabłoński ( radny Rady Miasta ) zapytał Burmistrza Wąbrzeźna na jakim 

etapie znajdują się obecnie przygotowania związane z przebudową ulic : Wiśniowa oraz 750 

lecia.

   Pan  Leszek  Kawski  poinformował,  że  gmina  Miasto  Wąbrzeźno  złożyła  wniosek 

w  przedmiocie  dofinansowania  przebudowy  ulic  :  Wiśniowej  i  750  lecia  w  ramach 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych.  Dodał,  że  w powyższym konkursie 

Gmina  Miasto  Wąbrzeźno  zajmuje  pozycję  nie  mieszczącą  się  w  puli  środków 

przydzielonych przez ministerstwa dla Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Zaznaczył, 

że jeżeli  w wyniku przeprowadzonych przetargów zaoszczędzone zostanie z puli  środków 

przyznanych na Województwo Kujawsko – Pomorskie około 20 % to wówczas Gmina Miasto 

Wąbrzeźno ma ogromne szanse na otrzymanie dofinansowania w wysokości 50 % wartości 

zadania. Następnie pan Leszek Kawski przekazał, że w wyniku przeprowadzonego przetargu 

zadanie  jest  realizowane  za  dużo  niższą  kwotę  niż  przyjętych  kwotach  kosztorysowych. 

W związku z powyższym konkurs na przebudowę ulic : Wiśniowej i 750 lecia został przez 
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Gminę Miasto Wąbrzeźno ogłoszony. Dodał, że w pierwszej kolejności wykonane zostaną 

prace  przez  Miejski  Zakład  Energetyki  Cieplnej  Wodociągów i  Kanalizacji  polegające  na 

wymianie wszystkich przyłączy wodociągowych i kanalizacyjnych oraz budowie brakujących 

odcinków kanalizacji deszczowej. Prace wykonywane przez MZECWiK zakończone zostaną 

w terminie do 31 maja br. Następnie od dnia 1 czerwca br., do prac przystąpi wykonawca 

przebudowy ulic : Wiśniowej oraz 750 lecia, który wyłoniony zostanie w drodze ogłoszonego 

przetargu. 

Ad 12

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  pan  Radosław  Kędzia 

zamknął XXVI sesję Rady Miasta.

Protokół sporządził :

Jarosław Niedbała
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